
 

Přivlastňování pomocí ‘s 
 

 

 když chceme říct, že něco někomu patří, přidáme ‘s za osobu (nebo zvíře nebo věc), 
které to patří:  

 

Greg’s dog = Gregův pes  
Ema’s book = Emy kniha 
 

 pokud přivlastňujeme více osobám, ‘s přidáváme až k té poslední:  

 

Mum and Dad’s bedroom = ložnice mámy a táty  

 

 můžeme vytvořit nekonečně dlouhou řadu osob, kterým přivlastňujeme:  
 

Greg‘s dog’s bone = kost Gregova psa 

Greg’s brother’s friend’s dog’s bone = kost psa kamaráda Gregova bratra  

 (ale čert aby se v tom pak vyznal… 😁) 

 

 před přivlastňované slovo nedáváme člen:  

 

 Greg’s dog, ne *Greg’s a dog* (To by znamenalo „Greg je pes!“) ani *a Greg’s dog* 

 

Pozor! ‘s může tedy znamenat tři úplně odlišné věci:  

1. zkrácený tvar is: Peter’s my friend. = Peter is my friend. = Peter je můj kamarád.  

2. zkrácený tvar has: Peter’s got a tapir. = Peter has got a tapir. = Peter má tapíra.  

3. přivlastňování: Peter’s tapir is black and white. = Peterův tapír je černobílý.  

 

 


